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AFFEDİLMENİN YOLU 

AFFEDEBİLMEKTİR 

Kıymetli Kardeşlerim! 

Dün akşam, mübarek Berat gecesini 

fırsat bilerek ellerimizi semaya açtık, 

sıkıntılarımızı Allah’a arz ettik ve 

günahlarımızın affı için samimi bir şekilde 

tevbe ettik. Gerek dua ve ibadetlerimizi gerekse 

tevbelerimizi kabul etmesini Yüce Rabbimizden 

niyaz ediyor, sağlık ve afiyet içerisinde 

Ramazan ayına kavuşturmasını diliyorum. 

Muhterem Mü’minler! 

Hiçbirimiz günahsız ve hatasız değiliz! 

Bazen düşünmeden hareket edebilir, bazen de 

hiç araştırmadan aslı astarı olmayan haberlerin 

peşine takılıp yanlış yapabiliriz. Unutmayalım 

ki, hata yapmak insanın bir özelliğidir. Nitekim 

Sevgili Peygamberimiz; “İnsan hata edebilir. 

Ancak tevbe edenler, hataya düşenlerin en 

hayırlılarıdır!”
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 buyurarak  asıl erdemin, 

yapılan yanlışın farkına varıp tövbe edebilmek 

olduğunu bize bildirmiştir. Çünkü yüce 

Rabbimiz affedicidir. Hata ve günahlarımızı 

silmek için küçük bir samimiyeti yeterli 

görmektedir. İnsanlara karşı işlediğimiz 

kusurlarımızda ise yapmamız gereken şey 

kendilerinden özür dileyebilmek ve 

helâlleşebilmektir. Bizim dışımızdaki insanların 

da tıpkı bizler gibi hata edebileceğini 
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kabullenebilmek ve affedici bir özelliği sahip 

olabilmektir. 

Aziz Kardeşlerim! 

 Fahr-i Kainat Efendimiz (s.a.s), Hak 

yolunda öylesine sıkıntı yaşadı ki; en sonunda 

doğup büyüdüğü topraklardan göç etmek 

zorunda bile kalmıştır. Fakat O yüce insan, 

bütün bunları kendisine ve ashabına reva 

görenlere karşı kalbinde kin ve nefret duygusu 

beslememiştir. Aksine, doğru yolu bulup İslam 

ile müşerref olmaları için onlara dua bile 

etmiştir. Çünkü O, affın, şefkatin ve merhametin 

en büyük timsali idi. O Kutlu Peygamber, 

Mekke’yi fethettiğinde de asla intikam alma 

yoluna gitmemiş ve Kâbe’de toplanıp 

kendilerine nasıl davranılacağını endişe ile 

bekleyenlere; “Gidebilirsiniz, hepiniz 

serbestsiniz!” buyurarak merhametin ve affın 

zirvesini tüm insanlığa göstermiştir.
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Değerli Kardeşlerim! 

Bizler de hayatımızın her anında; 

evimizde, mahallemizde, işyerimizde, trafikte ve 

alışverişte canımızı sıkan, bize rahatsızlık veren 

durumlarla karşılaşabiliriz. İmtihan dünyasında 

yaşadığımızı düşünerek bu durumlar karşısında 

sabırlı ve sağduyulu olabilmeliyiz. Yanlışları 

büyütmek yerine, nasihat ve af yolunu tutarak 

Rabbimizin rızasını ve mükâfatını kazanmanın 

gayretiyle hareket etmeliyiz. Çünkü Ebû 

Hüreyre’nin rivayet ettiğine göre, Rasûlüllah 

(sav) şöyle buyurmuştur: “…Allah, affeden bir 

kulunun ancak şerefini artırır…”
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Dolayısıyla Allah’ın affını ümit eden bir 

insanın, öncelikle kendisi affedici olmalıdır. 

Affetmeye yanaşmayan ve intikamla yanıp 

tutuşan birisinin, Allah’tan af beklemesi ne 

kadar da yanlıştır! Bu nedenle Yüce Rabbimizin 

şu ayet-i kerimede Peygamberimize hitaben 

söylediklerini biz de hayatımızın bir prensibi 

haline getirmeliyiz: 

“(Rasûlüm!) Sen af yolunu tut, iyiliği 

emret ve cahillerden yüz çevir!”
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